
Zápisnica zo zasadnutia Komisie pre kultúru, kultúrne pamiatky a zahraničné 

vzťahy pri OcZ v Močenku, ktoré sa konalo 22. 5. 2023 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Program: 1. Otvorenie 

                2. Návrh na ocenenie Cena obce Močenok 

                3. Rôzne 

                4. Diskusia 

                5. Záver 

            

1. Komisiu otvoril a prítomných členov komisie privítal predseda Mgr. Peter Sýkora. 

2. Členovia komisie navrhovali občanov, ktorí by mali dostať ocenenie Cena obce Močenok. 

Zhodli sa na tých návrhoch: 

- Ján Vereš – za vytváranie pracovných príležitostí a za technickú pomoc obci 

- Jozef Kohút st. -  za dlhoročnú prácu v rôznych hudobných zoskupeniach, 

zachovávanie ľudových tradícií a zvykov a reprezentáciu obce 

- Ing. Marek Karlubík – za obetavú dlhoročnú prácu v Kabel TV Močenok a za pomoc pri 

organizácii podujatí v obci 

3. V bode rôzne predseda komisie informoval o úmrtí jedného zo zakladateľov Gorazdovho 

Močenka a dlhoročného člena OZ Krediv Michala Kováča Adamova, čestného občana 

Močenku. Bol kultúrny a literárny historik, teatrológ a dramatik, ktorý okrem iných titulov 

napísal v r. 1998 publikáciu Gorazdov Močenok, bol tiež nadšený divadelník. Pokiaľ mu to 

jeho zdravie dovolilo, každý rok sa zúčastňoval festivalu Gorazdov Močenok, ako porotca 

alebo lektor, svojimi radami prispieval k rozvoju festivalu. 

4. V diskusii P. Sýkora okrem iného reagoval na video proti spaľovni, v ktorom účinkuje časť 

poslancov obecného zastupiteľstva v Močenku. Vo videu, ktoré bolo zverejnené na 

facebooku, boli použité zábery z Dusla Šaľa. Generálny riaditeľ Dusla mal výhrady voči 

tomuto videu, pretože poškodzuje dobré meno podniku. Duslo každoročne obci pomáha 

s finančnou podporou rôznych podujatí. V tomto roku starosta obce Močenok rokoval 

s predstaviteľmi Dusla o zvýšení pomoci, ktorú mali dostať aj viaceré kluby. Starosta k tomu 

dostal od vedenia Dusla prísľub, po zverejnení videa bol však tento proces zastavený.  

M. Straňáková Kohútová – všetko bolo v medziach zákona, nemyslím si, že to spôsobil film, 

Dusla sa to predsa netýkalo 

P.Sýkora – predstavitelia Dusla majú iný názor  

M. Straňáková Kohútová – video sa už stiahlo  



M. Hanáková – pri otvorení Domu ľudového bývania sa vyskytli názory, že nábytok a náradie 

mali byť rozmiestnené podľa časového obdobia, nebolo by vhodné nájsť nejakého odborníka, 

napr. na dohodu,  ktorý sa bude tomu venovať a posúdi, či daný predmet bude alebo nebude 

vystavený, keď sa už niečo robí, nech je to správne zoradené a pomenované. 

P. Sýkora – obec na to nemá finančné prostriedky, aby platila niekoho takého. Momentálne 

sme v situácii, že berieme všetok starodávny nábytok a predmety z histórie obce, ktoré sú nám 

ľudia ochotní darovať. Výber a rozmiestnenie predmetov a prevádzku Domu ľudového 

bývania zabezpečuje kultúrne stredisko. Môžu sa obrátiť na Krajské osvetové stredisko v 

Nitre, ktoré im môže v tejto oblasti poradiť. 

5. Na záver sa predseda komisie poďakoval prítomným za účasť a komisiu ukončil. 

 

V Močenku, 22. 5. 2023 

 

Zapísala: Iveta Leššová                                              Mgr. Peter Sýkora 

                tajomníčka                                                  predseda komisie 

 

  


